
 

Αθήνα, 27 Σεπτεμβρίου 2021 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τους κ.κ. Υπουργούς 

Ανάπτυξης και Επενδύσεων 

& 

Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων 

 

Θέμα: «Θα χρηματοδοτηθούν οι ΚΑΛΟ από το ΕΣΠΑ 2021-2027;» 

 

Την περίοδο 2015-2019 τέθηκαν οι βάσεις για την ουσιαστική υποστήριξη του πεδίου τη κοινωνικής 

οικονομίας τόσο σε θεσμικό επίπεδο, μέσα από την ψήφιση του Ν. 4430/2016, όσο και μέσα από 

την προσπάθεια να γίνουν τα πρώτα βήματα χρηματοδότησης του κλάδου, προσπάθεια, που 

δυστυχώς δεν ολοκληρώθηκε. 

 Η κυβέρνηση της Ν.Δ. εξ αρχής ήταν εχθρική προς το εγχείρημα της χρηματοδότησης της 

συνεταιριστικής οικονομίας. Αρχικά, το Φθινόπωρο του 2019 ο τότε Υπουργός Εργασίας, σε 

απάντηση προηγούμενης ερώτηση μας (αρ.πρ. 945/25-09-2019), δεσμευόταν ότι στις αρχές του 

2020 θα εξέδιδε το χρηματοδοτικό πρόγραμμα που είχε σχεδιαστεί από τον ΣΥΡΙΖΑ. Ως 

προϋπόθεση για την χρηματοδότηση του πεδίου ο κύριος Βρούτσης έθετε την επικαιροποίηση του 

μητρώου των κοινωνικών και συνεταιριστικών επιχειρήσεων του Υπουργείου Εργασίας και 

Κοινωνικών Υποθέσεων. Δυστυχώς, οι παραπάνω δεσμεύσεις δεν τηρήθηκαν και στη συνέχεια, με 

την ανάληψη τω καθηκόντων του νέου Υπουργού τον Οκτωβρίου του 2020, ο κύριος Χατζηδάκης 

ακύρωσε το πρόγραμμα χρηματοδότησης των ΚΑΛΟ με το επιχείρημα της «έλλειψης ωριμότητας» 

το πεδίου της κοινωνικής επιχειρηματικότητας. Εν τέλει, τα μόνα χρηματοδοτικά προγράμματα για 

ΚΑΛΟ που υλοποιήθηκαν κατά την τελευταία διετία ήταν από συγκεκριμένες περιφέρειες (π.χ. 

Ηπείρου, Κεντρικής Ελλάδος) χωρίς πρόσθετη χρηματοδότηση από το κεντρικό κράτος. 

Επί της παρούσης, οι περιφέρειες διαμορφώνουν και θέτουν σε δημόσια διαβούλευση τα 

επιχειρησιακά τους προγράμματα για το ΕΣΠΑ 2021-2027. Υπενθυμίζεται ότι στο Εταιρικό 

Σύμφωνο Περιφερειακής Ανάπτυξης η κοινωνική οικονομία ρητά περιλαμβάνεται στον Στόχο 

Πολιτικής 4. Στην νέα προγραμματική περίοδο είναι επιτακτική ανάγκη η κοινωνική οικονομία να 
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χρηματοδοτηθεί όχι μόνο έμμεσα, μέσα από την ενίσχυση επιμορφωτικών και υποστηρικτικών 

υποδομών, αλλά και μέσα από την άμεση ενίσχυση των συναφών επιχειρήσεων. 

 

Λαμβάνοντας υπόψιν όλα τα παραπάνω ερωτώνται οι αρμόδιοι υπουργοί: 

 

1) Προτίθενται να χρηματοδοτήσουν άμεσα τις Κοινωνικές Συνεταιριστικές Επιχειρήσεις 

από το ΕΣΠΑ 2021-2027; 

2) Με ποιο τρόπο σκοπεύουν τα Υπουργεία να υποστηρίξουν την ανάπτυξη της 

Κοινωνικής Επιχειρηματικότητας; 

 

Οι Ερωτώντες Βουλευτές 

 

Μαμουλάκης Χάρης 

 

Χαρίτσης Αλέξης 

 

Αλεξιάδης Τρύφων 

 

Αυλωνίτης Αλέξανδρος-Χρήστος 

 

Βαγενά Άννα 

 

Βαρδάκης Σωκράτης 

 

Βαρεμένος Γιώργος 

 

Βέττα Καλλιόπη 

 

Γκαρά Αναστασία 

 

Γκιόλας Γιάννης 

 

Δρίτσας Θεόδωρος 

 

Ζεϊμπέκ Χουσεϊν 

 

Ηγουμενίδης Νίκος 



 

Θραψανιώτης Μανόλης  

 

Καλαματιανός Διονύσης 

 

Κασιμάτη Νίνα 

 

Καφαντάρη Χαρά 

 

Λάππας Σπύρος 

 

Μάλαμα Κυριακή 

 

Μάρκου Κώστας 

 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

 

Μουζάλας Γιάννης 

 

Μπάρκας Κώστας  

 

Μωραϊτης Θάνος 

 

Νοτοπούλου Κατερίνα 

 

Παπαδόπουλος Σάκης 

 

Παπαηλιού Γιώργος 

 

Παπανάτσιου Κατερίνα 

 

Πέρκα Πέτη  

 

Πούλου Γιώτα 

 

Σαντορινιός Νεκτάριος 

 



Σαρακιώτης Γιάννης 

 

Σκουρλέτης Πάνος 

 

Σκουρολιάκος Πάνος 

 

Σκούφα Μπέττυ 

 

Σπίρτζης Χρήστος 

 

Συρμαλένιος Νίκος 

 

Τόλκας Άγγελος 

 

Τριανταφυλλίδης Αλέξανδρος 

 

Φάμελλος Σωκράτης 

 

Φωτίου Θεανώ 

 

Χαρίτου Δημήτρης 

 

Χατζηγιαννάκης Μίλτος 

 

Χρηστίδου Ραλλία 

 

Ψυχογιός Γιώργος 




